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Beantwoording technische vragen jaarstukken 2019
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nr
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1 WL Inleiding Aanbieding Ruimte en 
strategische 
projecten

6 Gesteld wordt dat werkzaamheden masterplan 
Appelscha zijn afgerond. Is dit correct? Er zijn immers 
nog items uit het plan niet gerealiseerd
Antwoord:
Op 26 februari 2019 heeft u ingestemd met de 
subsidie aan Appelscha regio 3.0 uit het budget 
Masterplan Appelscha. In het raadsvoorstel is 
aangegeven dat daardoor een aantal 
uitvoeringsprogramma’s niet of anders uitgevoerd 
moesten worden. Momenteel worden de laatste 
werkzaamheden uitgevoerd met bewegwijzering en 
routeverbindingen. Daarmee beschouwen we de 
uitvoerende werkzaamheden van het Masterplan 
Appelscha als afgerond.

2 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 6 Overweegt het college om de verstrekte subsidie aan 
Appelscha 3.0 te herijken gezien de corona?
Antwoord:
Het is overduidelijk dat de huidige crisis een effect zal 
hebben op de gestelde doelen voor de gehele periode. 
Het is echter nog te vroeg om aan te geven welk effect 
precies welk gevolg heeft. In het raadsbesluit van 26 
februari 2019 is expliciet besloten dat de subsidie 
beschikbaar is gesteld voor de periode 2019-2020. 
Daarmee is er niet de ruimte om buiten u om de 
subsidie te herijken. De coöperatie heeft in het 
bestuurlijk overleg een eventuele verlenging van de 
uitvoeringsperiode wel ter sprake gebracht. Mocht 
deze vraag concretere vormen krijgen dan zullen we u 
daarbij betrekken.

3 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 6 De raden raken het zicht kwijt op de OWO-visie en de 
daarmee gepaard gaande kosten. Gaat het college hier 
wat aan doen?
Antwoord:
Binnenkort wordt u over de OWO samenwerking en 
OWO-visie geïnformeerd.  

4 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 6 De financiering van de initiatiefnemers van het 
centrumplan was complex. Hoe staat het hiermee?
Antwoord:
Het lijkt er op dat de financiering geen belemmering 
zal zijn voor de uitvoering.

5 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 6 Hoe staat het met de woningbouw in Oldeberkoop?
Antwoord: 
Er worden nog geen woningen gebouwd op de locatie 
van de Blughut; er is beroep ingesteld tegen het 
bestemmingsplan. Naar aanleiding van een 
aangevraagde vergunning is er ook voorlopige 
voorziening aangevraagd bij de Raad van State. Als dit 
in behandeling wordt genomen kan op korte termijn 
uitspraak worden verwacht op de voorlopige 
voorziening. Uitspraak in de hoofdzaak zal langer 
duren maar daar heeft alleen de Raad van State inzicht 
in en invloed op.
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6 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 6 Graag een toelichting op het college op de nog 
openstaande dwangsommen en de al of niet inning 
van die dwangsommen? 
Antwoord: 
Wij geven eerste een korte toelichting op het proces 
m.b.t. dwangsommen. Vervolgens geven wij aan wat 
de status is van de openstaande dwangsommen.

Proces: Indien een particulier of bedrijf een 
overtreding begaat wordt er een last onder dwangsom 
opgelegd. Indien bij controle wordt geconstateerd dat 
de overtreding niet is opgeheven, verbeurt de 
betrokkene de dwangsom en ontstaat er van 
rechtswege een schuld. Indien de dwangsom niet 
betaald wordt en er geen bijzondere omstandigheden 
zijn om van invordering af te zien, wordt er een 
invorderingsbeschikking opgesteld. Tegen de 
invorderingsbeschikking kan bezwaar worden 
gemaakt. Tijdens behandeling bezwaar (wel tijdens 
beroep) worden geen verdere invorderingsacties 
ondernomen, tenzij verjaring aan de orde is. Indien de 
nota niet betaald wordt binnen de betaaltermijn, wordt 
een aanmaning tot betaling opgesteld. Indien na 
aanmaning nog niet wordt betaald, wordt het 
verschuldigde bedrag bij dwangbevel ingevorderd.

Status dwangsommen (per overtreding is een regel 
opgenomen, de daarin genoemde dwangsommen 
hebben betrekking op die overtreding): 
 3 dwangsommen. Elk € 2K. Totaal € 6K. 

Dwangbevelen worden verzonden.
 3 dwangsommen. Elk € 4K. Totaal € 12K. 

Invorderingsbeschikkingen zijn verzonden.
 Dwangsom € 100K. Invorderingsbeschikking en 

aanmaningen zijn verzonden.
 Dwangsom € 5K verbeurd. Invordering 

opgeschort tot na beslissing op bezwaar tegen 
dwangsombesluit.

7 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 6 Hoe wordt de verglazing van de grijze gebieden 
betaald bij voldoende belangstelling?
Antwoord:
Een Netwerk BV (eigendom van DFMopGlas en Delta 
Fiber) investeert in de verglazing. Deze BV wordt 
gefinancierd door de eigenaren. De financiering van 
DFMopGlas gebeurt op basis van de eigen bijdragen 
van de deelnemers en lening vanuit de gemeente. 
Over de voorwaarden van deze lening zijn we nog in 
gesprek met DFMopGlas.

8 Ter 
Heide

Inleiding Aanbieding 7 Loopt de dienstverlening nu naar wens of zijn er nog 
knelpunten?
Antwoord: 
Op dit moment wordt er gewerkt aan een 
uitvoeringsprogramma op basis van de visie 
dienstverlening. Een aandachtpunt is onder andere 
inclusie (inclusieve dienstverlening).

9 WL Algemeen Analyse 11 Verkoop perceel te Haulerwijk ivm onjuiste kadastrale 
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gerealiseerd 
resultaat 
2019 op 
hoofdlijnen

gegevens nadeel € 130.000,- Om hoeveel m2 gaat het 
hier en hoe heeft dit kunnen ontstaan?
Antwoord:
De geschetste situatie geeft een vertekend beeld daar 
er alleen boekhoudkundig gezien sprake is van een 
nadelig effect van € 130.000 over 2019. 

In 2019 is het bouwterrein door verkoop bij 
inschrijving gegund, echter heeft de notariële levering 
van het bouwperceel niet plaats kunnen vinden. Reden 
hiervan is dat er na definitieve gunning door de 
aangrenzende eigenaar een beroep op verjaring is 
gedaan voor een deel van dit bouwterrein. Hierop zijn 
er nieuwe verkoopafspraken gemaakt met de kopers 
waarbij de betwiste strook grond buiten beschouwing 
is gelaten. De nieuwe bijgestelde koopsom betreft 
€ 105.500 en zal in 2020 geëffectueerd worden. Op dit 
moment speelt de verjaringskwestie nog. Indien 
juridisch mogelijk zal de betwiste strook grond op een 
later moment worden verkocht tegen een - nu al 
overeengekomen - verkoopsom van € 9.500. 

10 Ter 
Heide

Algemeen Analyse 
gerealiseerd 
resultaat 
2019 op 
hoofdlijnen

11 Graag een nadere toelichting op het nadeel bij een 
veiling in Haulerwijk?
Antwoord:
Zie beantwoording vraag 9

11 OB Algemeen Analyse 
gerealiseerd 
resultaat op 
hoofdlijnen

Programma 3: 
Veiling perceel

11 Na de veiling van het perceel Slotemaker de 
Bruineweg te H’wijk loopt nog een juridische 
procedure. Kunt u de stand van zaken weergeven?
Antwoord:
Het ontvangen beroep op verkrijgende en bevrijdende 
verjaring voor een deel van het bouwterrein is door de 
gemeente Ooststellingwerf betwist. Op dit moment 
loopt de kwestie nog waarbij de gemeente wordt 
bijgestaan door TRIP-advocaten. De verwachting is dat 
het finale oordeel door de rechtbank zal geschieden.

12 WL Algemeen Analyse 
gerealiseerd 
resultaat 
2019 op 
hoofdlijnen

Programma1 
WMO hulp

11 Is inzichtelijk of de kwaliteit van ondersteuning gelijk, 
beter of slechter is geworden nu Alfa hulpen bij 
zorginstellingen zijn ondergebracht? Vindt er een 
enquete plaats
Antwoord:
De kwaliteit van de ondersteuning wordt getoetst 
d.m.v. een klant ervaringsonderzoek (enquête), wat 
vanaf 2020 een continue meting is. Voor het eerst 
wordt nu gevraagd naar de soort ondersteuning en 
welke aanbieder dat biedt. Na verloop van tijd weten 
we dan hoe inwoners de kwaliteit per aanbieder 
ervaren. Aangezien we dit voorheen niet vroegen zal 
dit een vorm van nul meting zijn.

13 WL Algemeen Analyse 
gerealiseerd 
resultaat 
2019 op 
hoofdlijnen

Programma1 
WMO hulp

11 Zijn er kwaliteitsvoorwaarden gesteld aan de 
overname van Alfa hulpen
Antwoord:
Bij de overname hebben we (o.a.) afgesproken dat:  
 personeel weer werkoverleg krijgt met aandacht 

voor bv. grensoverschrijdend gedrag en 
ontwikkelingen in de (HH)zorg, 
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 personeel weer wordt geschoold (oa. in 
signalering)

 met personeel in loondienst moet worden voldaan 
aan de NEN7510 en HKZ, waardoor kwalitatief 
een slag gemaakt wordt.

14 Ter 
Heide

Algemeen Analyse 
gerealiseerd 
resultaat 
2019 op 
hoofdlijnen

11 Hoe krijgen we grip op de kosten rondom 
bodemverontreiniging?
Antwoord:
De kostenraming is gebaseerd op het door ons 
uitgevoerde onderzoek naar de verontreiniging en de 
huidige prijstelling. De ontwikkeling van de 
prijsstelling en de markt hebben wij niet in de hand. 
Ook bij de daadwerkelijke uitvoering kan de mate van 
verontreiniging zorgen voor hogere dan wel lagere 
kosten.

15 OB Algemeen Bestemming 
gerealiseerd 
resultaat

Meerjarig 
beslag: 
Vooraanzicht 
gemeentehuis

12 Vooraanzicht gemeentehuis: Loopt al een aantal jaren. 
Wanneer gereed?
Antwoord: 
Voor de realisatie is een vergunning nodig. Dit jaar 
wordt gestart met de werkzaamheden. We gaan de 
uitvoering in fases uitzetten. Het bestaande budget 
wordt volledig gebruikt voor dit jaar.

16 Ter 
Heide

Algemeen Bestemming 
gerealiseerd 
resultaat

Meerjarig 
beslag

12 Is er nog wel ene reële basis om te investeren in 
zorgeconomie gezien de magere resultaten?
Antwoord:
Ja. Investeringen in Zorgeconomie vragen om een 
meerjarige inzet om te komen tot zichtbare resultaten.
Hiervoor is in de afgelopen periode een goede basis 
gelegd en is continuïteit essentieel, zeker gezien het 
netwerk waaraan is gebouwd met instellingen en 
onderwijs. Bij deze partijen is veel enthousiasme om 
Zorgeconomie verder uit te bouwen (bijvoorbeeld met 
MBO onderwijs). In de memo van mei 2020 bent u 
geïnformeerd over het opnemen van de Zorgeconomie 
in de Regiodeal. Vanuit de partners binnen de 
Regiodeal is interesse om Zorgeconomie breder in te 
zetten voor regiospecifieke vraagstukken. Dit biedt 
volop kansen om een het project voort te zetten.

17 Ter 
Heide

Algemeen Bestemming 
gerealiseerd 
resultaat

Meerjarig 
beslag

12 Is er nog wel een reële basis voor investeringen in 
Biobased economy gezien de magere resultaten?
Antwoord:
Ja. Investeringen in nieuwe economische 
ontwikkelingen zoals Zorgeconomie en Biobased 
Economy vragen om een meerjarige inzet om te 
komen tot zichtbare resultaten.
Hiervoor is in de afgelopen periode een goede basis 
gelegd en is continuïteit essentieel. Ook gezien de 
interesse vanuit de regio (Regiodeal) voor dit 
onderwerp.

18 Ter 
Heide

Algemeen Bestemming 
gerealiseerd 
resultaat

Meerjarig 
beslag

12 Hoe staat het met de uitvoering programma’s van 
woningvisie?
Antwoord:
De programma’s zijn in uitvoering. 
Nieuwbouw via het woningbouwprogramma.
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Duurzaamheid via de Versnellingsagenda, RES, 
Warmteplan, bewustwording en de subsidieregeling 
Duurzaam en Leefbaar Ooststellingwerf.
Wonen, welzijn en zorg via voorlichting en 
bewustwording (Huis op Maat) en de subsidieregeling 
Duurzaam en Leefbaar Ooststellingwerf. Daarnaast is 
besloten mee te werken aan het initiatief van Dagelijks 
Leven voor 20 zorgappartementen.
Betaalbaarheid en beschikbaarheid via het proces van 
de prestatieafspraken met de corporaties en 
huurdersbelangenverenigingen op basis van de 
Woningwet (2015).
Leefbaarheid via een fysiek goed onderhouden 
woonomgeving (= schoon, heel en veilig), digitale 
ontsluiting en een goede sociale woonomgeving door 
woonmaatschappelijk werk, achter-de-
voordeuraanpak, faciliteren van 
leefbaarheidsinitiatieven en bestrijden van overlast. De 
vervangende nieuwbouw van het Haerenkwartier in 
Oosterwolde is een aansprekend voorbeeld.

19 GL Programm
a 1

Thema 1.1 
Jeugd

Zelfredzaamhei
d en 
weerbaarheid

15 Alcoholverkoop aan jongeren is al meermaals onder 
de aandacht geweest. Is er verbetering zichtbaar en zo 
ja, wat is die verbetering? 
Is er iets gedaan aan voeding?
Antwoord:
Begin 2020 heeft overleg plaatsgevonden met alle 
sportverenigingen (sportkantine is één van de 
‘hotspots’) over verbetering van de naleving. Eind 
2020 kijken we gezamenlijk of dit verbetering oplevert.  
Verder werken we aan een lokale versie van een 
preventieplan (in aansluiting op Fries preventieplan). 
Via het atelier positieve gezondheid dragen studenten 
in overleg met jongeren zelf en tal van organisaties 
hiervoor ideeën aan.
Er zijn nog geen concrete acties rondom voeding. We 
overwegen JOGG gemeente te worden (jongeren op 
gezond gewicht). Hier speelt oa voeding een rol.

20 Ter 
Heide

Programm
a 1

Thema 1.1 
Jeugd

Monitor Sociaal 
Domein

16 Hoe en in welke frequentie worden de gegevens van 
de monitoring sociaal domein besproken?
Antwoord:
Gegevens uit het dashboard zijn continu beschikbaar 
om de vinger aan de pols te houden en trends te 
kunnen herkennen. Aan u wordt minimaal eens per 
jaar de monitor sociaal domein gepresenteerd met bv 
cijfers over soorten en aantallen geleverde zorg 
trajecten, verwijzers, behandelduur et cetera.

21 PvdA Programm
a 1

Thema 1.2 
WMO

WMO Drive 17 Wordt ook ingezet voor ziekenhuistransport. Is dat 
geen verdringing?
Antwoord: 
Van verdringing lijkt ons geen sprake. We constateren 
nu geregeld dat inwoners af (dreigen te) zien van 
ziekenhuis/GGZ zorg vanwege het vervoer. De Wlz en 
Zvw vergoeden dit nagenoeg niet. Men gaat dus 
helemaal niet en nu bieden we een mogelijkheid om 
toch te gaan.
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22 PvdA Programm
a 1

Thema 1.2 
WMO

WMO Laatste 
bullit wat 
hebben we 
bereikt?

17 We hebben in beeld… Welke concrete plannen zijn 
uitgevoerd in het kader van het V.N. verdrag.
Antwoord: 
Op 11 februari 2020 is een mededeling aan u 
opgesteld met als onderwerp ‘stand van zaken en 
voortgang inclusie’. Daarin wordt per domein de stand 
van zaken weergegeven, graag verwijzen wij daarnaar. 
Ingekomen stuk 508 in IBabs.

23 Ter 
Heide

Programm
a 1

Thema 1.2 
WMO

17 Zijn er al resultaten bekend van het onderzoek naar de 
bestaanszekerheid van het project Welzijn op Dorpse 
schaal?
Antwoord:
Wij hebben nog geen onderzoeksrapport ontvangen. 
Dit wordt deze zomer verwacht.

24 Ter 
Heide

Programm
a 1

Thema 1.2 
WMO

17 Zijn het aantal zorgaanbieders WMO al 
teruggebracht?
Antwoord:
Ja, we hebben momenteel (25/5/20) 121 aanbieders 
gecontracteerd, dat waren er (31/12/19) 274.

25 GL Programm
a 1

Thema 1.2 
WMO

Wat heeft de 
inwoner 
daarvan 
gemerkt?

18 Zijn er ook inwoners die een hogere drempel ervaren 
voor WMO, doordat de prijs voor sommigen is 
gestegen?
Antwoord:
We nemen aan dat met prijs wordt bedoeld de eigen 
bijdrage? De inwoner betaalt onafhankelijk van 
inkomen en vermogen een vaste bijdrage. Die was 
voor de laagste inkomens in 2019 € 17,50 en in 2020 is 
deze € 19 per 4 weken. Wij hebben vanuit de 
uitvoeringspraktijk geen aanwijzingen dat dit als 
hogere drempel wordt ervaren.

26 PvdA Programm
a 1

Thema 1.3 
Uitvoering 
Participatie
wet

Uitvoering 
participatiewet.
Wat hebben we 
bereikt.

18 In 2019 72 mensen uit de bijstand naar betaald werk. 
Welk percentage van alle mensen in de bijstand is dit? 
Allemaal volledige banen? En waren dit kansarmen of 
kansrijken?
Antwoord: 
Het aantal uitkeringsgerechtigden was per 31-12-2019  
553. Ten opzichte hiervan is dus 13% uitgestroomd. 
Uitstroom vanwege andere redenen, zoals opleiding 
en verhuizing is hierbij buiten beschouwing gelaten.
Deze bijstandsgerechtigden zijn volledig uitgestroomd 
en verdienen dus meer dan de bijstandsnorm. 
Er is geen zicht op een verdeling tussen kansarmen en 
kansrijken. Dit registreren we (nog) niet.

27 WL Programm
a 1

Thema 1.3 
Uitvoering 
Participatie
wet

Wat hebben we 
daarvoor 
gedaan?

19 Er is besloten een extra casemanager in dienst te 
nemen: Deze is dus al in dienst en de raad is in april 
2020 opnieuw budget voor uitbreiding gevraagd, totale 
uitbreiding 2?
Antwoord:
De extra casemanager is in 2019 aangenomen, in lijn 
met de door u vastgestelde beleidsvisie Inclusief 
Ooststellingwerf. Er is gezocht naar een 
kostenefficiënte aanpak; minder inkoop en inhuur. De 
casemanager die in dienst is genomen werd ingehuurd 
en werkte dus al voor de gemeente. Het zelf in dienst 
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nemen levert een besparing op.
Het voorstel van april 2020 kent z’n oorsprong in de 
ambitie van u om de vrijkomende middelen in het 
kader van de sociale werkvoorziening ook 
daadwerkelijk in te zetten op werk en 
arbeidstoeleiding. Dit voorstel heeft u uiteindelijk 
weggestemd.

28 Ter 
Heide

Programm
a 1

Thema 1.3 
Uitvoering 
Participatie
wet

19 Werkt de stichting WERK nu volledig volgens de in het 
verleden vastgestelde statuten?
Antwoord: 
De stichting Werk Ooststellingwerf werkt volgens de 
vastgestelde statuten van de stichting. Zoals u weet is 
er binnen de statuten ruimte voor een brede 
bestuurssamenstelling en een smalle. De gekozen 
smalle vorm is volledig in lijn met de aan u gedane 
toezeggingen. Met de huidige bestuursvorm kunnen 
wij focus houden op het primaire doel van de 
stichting: namelijk mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt perspectief bieden op integratie op de 
arbeidsmarkt. 
Ter informatie het verloop van de dienstverbanden in 
2019. Er zijn 7 nieuwe dienstverbanden gesloten en 3 
beëindigd (1x i.v.m. pensioen, 1x i.v.m. regulier werk, 
1x i.v.m. accepteren andere werkervaringsplaats). Het 
totaal aantal medewerkers kwam hiermee op 17.

29 Ter 
Heide

Programm
a 1

Thema 1.3 
Uitvoering 
Participatie
wet

20 Hoeveel statushouders kent onze gemeente en zijn er 
nog huisvestingsproblemen?
Antwoord: 
We hebben in de loop der jaren honderden 
statushouders opgevangen. In 2019 hebben we 36 
statushouders gehuisvest, in 2018 20 statushouders 
en in 2017 36 statushouders. Dus vanaf 1-1-2017 tot 
heden hebben we 36 + 20 + 36 + 7 (zie hieronder) = 99 
personen gehuisvest voor de huisvestingstaakstelling.
 
Zeer recent zijn er zeven (7) nareizigers gehuisvest, 
die als statushouders meetellen voor onze 
huisvestingstaakstelling. We zijn op dit moment nog 
maar één (1) woning nodig. Als we die ook gehuisvest 
hebben, dan hebben we aan de taakstelling voor de 1e 
helft van 2020 (9 personen) voldaan. De taakstelling 
voor de 2e helft 2020 bedraagt 10 (personen). 

Wel duurde het aanleveren van woningen door Actium 
momenteel ietsje langer dan anders. Hiervan is de 
herontwikkeling van het Haerenkwartier de oorzaak. 
Actium moe(s)t 44 gezinnen tijdelijk elders onderdak 
bieden, en had/heeft daarom tijdelijk minder 
woningen tot haar directe beschikking voor opvang 
van statushouders. Behoudens dit constateren wij dat 
onze samenwerking met beide corporaties uitstekend 
verloopt.

Er zijn momenteel ook geen nieuwe koppelingen door 
het COA van statushouders aan onze gemeente. We 
lopen dus op schema en er is voor nu dan ook geen 
sprake van huisvestingproblematiek.
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30 GL Programm
a 1: 
Sociaal 
Domein

Thema 1.4 
Inkomensve
rstrekking, 
armoedebel
eid, 
schuldhulpv
erlening

Wat hebben we 
bereikt, 
voorzieningenw
ijzer

22 Is energie coaching hier een onderdeel van? 
Bijvoorbeeld besparingen door het vervangen van 
gloeilampen door ledlampen?
Antwoord: 
Bij de VoorzieningenWijzer wordt gekeken of 
overstappen naar een andere energieleverancier of een 
betere deal bij de huidige leverancier verstandig is 
gelet op het verbruik. Inzet van een energie coach is 
daar geen onderdeel van.

31 PvdA Programm
a 1

Thema 1.4 
Inkomensve
rstrekking, 
armoedebel
eid, 
schuldhulpv
erlening

Wat hebben we 
bereikt?

22 De gemiddelde besparing van €389 is dat per maand?
Antwoord: 
De gemiddelde besparing is per jaar berekend.

32 Ter 
Heide

Programm
a 1

Thema 1.4 
Inkomensve
rstrekking, 
armoedebel
eid, 
schuldhulpv
erlening

23 Bij de kaders wordt niet het kritische 
rekenkamerrapport van een paar jaar geleden 
genoemd. Zijn de toen overgenomen aanbeveling 
inmiddels uitgevoerd?
Antwoord:
Tijdens een thema avond op 5 november 2019 bent u 
(o.a. door bureau Kwiz) bijgepraat over de stand van 
zaken van de volgende aanbevelingen van de 
rekenkamer:
 Voer een analyse uit van de armoedeproblematiek
 Koppel bestanden aan elkaar
 Maak de verbinding met het bredere sociale 

domein
 Verstevig de regierol
 Zorg voor monitoringinformatie
 Verbeter de informatievoorziening richting de 

burger

Aangegeven is dat al deze aanbevelingen of zijn 
uitgevoerd of dat hierop (lopende) actie is 
ondernomen aangezien sommige aanbevelingen  
meerjarig zijn. Op 2 juni 2020 heeft u tijdens de thema 
avond suggesties kunnen aanreiken omtrent 
beleidslijnen binnen armoedebeleid. 

33 GL Programm
a 1

Toelichting 
Belangrijkst
e 
afwijkingen

Thema 1.1 
jeugd

24 Is in beeld hoeveel facturen er nog gaan komen? 
Antwoord: 
We verwachten nog een aantal afrekeningen (crisis 
jeugdhulp bijvoorbeeld). Verder zijn we voor het 
bepalen van de totale lasten de afgelopen jaren 
uitgegaan van de productieverantwoordingen van de 
zorgaanbieders en verwachten we daardoor geen 
facturen over voorgaande jaren meer. Ondanks dat 
blijft het wettelijk mogelijk voor zorgaanbieders om 
over voorgaande jaren facturen te sturen (tot 5 jaar 
terug).

34 WL Programm
a 1

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

Jeugd 24 Nota’s uit 2016 en 2017 zijn in 2019 verwerkt. Is er 
inmiddels een oplossing om dit in de toekomst te 
voorkomen?
Antwoord:
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Zie antwoord op vraag 33.

35 Ter 
Heide

Programm
a 2

Thema 2.1.1 
Kunst en 
cultuur

26 Zijn de eerste resultaten van het nieuwe subsidiebeleid 
voor het Stellingwerfs al bekend?
Antwoord:
De eerste tender van de Regeling Stellingwerfs 2020 is 
afgerond. Er zijn drie projectsubsidies aan de 
Stellingwerver Schrieversronte toegekend. 
Binnenkort zullen wij u uitgebreid informeren over 
deze toegekende subsidies.

36 Ter 
Heide

Programm
a 2

Thema 2.1.1 
Kunst en 
cultuur

26 Op welke wijze wordt hierbij de controlefunctie van de 
raad gegarandeerd?
Antwoord:
Wij informeren u over de toegekende projectsubsidies.

37 GL Programm
a 2

Thema 2.1.1 
Kunst en 
cultuur

Beleidskaders 27 Wanneer komt er een nieuw kunst- en cultuurbeleid 
naar de Raad? Het oude is bestemd voor de periode 
tot en met 2019.
Antwoord:
Er komt geen apart kunst- en cultuurbeleid. In de 
komende jaren werken we de 15 effecten uit de Visie 
op Samenleven (samen met maatschappelijke 
partners) uit in doe-agenda’s. Daar staat ook in op 
welke manier kunst en cultuur bijdraagt aan het 
bereiken van het betreffende effect. Vooral bij het 
effect ‘Mensen gebruik van de sociale, culturele en 
sportinfrastructuur’ (doe-agenda najaar 2020) zal de 
bijdrage van kunst en cultuur prominent aan bod 
komen.

38 GL Programm
a 2

Thema 2.2 
Onderwijs

Wat hebben we 
bereikt?

29 Hoe groot is de deelname aan het taalplein?
Antwoord:
23 inwoners.

39 GL Programm
a 2

Thema 2.2 
Onderwijs

Wat hebben we 
bereikt?

29 Welke scholen dreigen door gebrek aan leerlingen in 
de problemen te komen?
Antwoord:
In het geval scholen door een dalend aantal leerlingen 
in de gevarenzone komen gaan de schoolbesturen 
daar proactief op acteren, de kwaliteit van het 
onderwijs is daarbij leidend.
Als het gevolg daarvan is dat scholen moeten fuseren 
en/of sluiten wordt u daarover tijdig geïnformeerd.

40 WL Programm
a 2

Thema 2.2 
Onderwijs

Wat heeft de 
inwoner 
daarvan 
gemerkt?

31 Wat bedoelt u met de term: “thuisnabij” ?
Antwoord:
Dat de onderwijsinstelling in de directe nabijheid (= 2 
km over de weg) staat waar de leerlingen 
wonen/verblijven.

41 Ter 
Heide

Programm
a 2

Thema 2.2 
Onderwijs

31 Hoe staat het met de ontwikkelingen in Donkerbroek?
Antwoord: 
De vernieuwbouw van bs de Twirrewyn verloopt 
volgens planning en wordt volgend schooljaar in 
gebruik genomen.

42 Ter 
Heide

Programm
a 2

Thema 2.3 
Sport

31 Tot welk moment zijn de kosten voor de 
buurtsportcoaches ingedekt?
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Antwoord:
De rijksregeling loopt t/m 2021. Wij gaan er vanuit dat 
deze doorgaat. De lasten zijn daarom structureel in de 
begroting opgenomen. 

43 WL Programm
a 2

Thema 2.3 
Sport

33 Is er al een gemeente breed sportakkoord. Wanneer en 
hoe wordt de raad over resultaten geïnformeerd?
Antwoord: 
Het Sportakkoord moet er eind juni liggen. Daarna 
sturen we het ter informatie naar u. Vervolgens gaan 
betrokken partners het met elkaar uitwerken in 
concrete plannen van aanpak per onderwerp.

44 WL Programm
a 2

Thema 2.3 
Sport

Sport 33 Hoeveel kinderen verlaten de basisschool zonder 
zwemdiploma?
Antwoord: 
Dit is 1% (Friesland gemiddeld 2%). 
NB. Buurtsportcoaches monitoren/
signaleren welke kinderen wel/ niet zwemdiploma’s 
hebben en geven in overleg met leerkracht voorlichting 
aan ouders over het belang van en mogelijkheden voor 
financiële tegemoetkoming kosten zwemles.

45 WL Programm
a 2

2.4 
Volksgezon
dheid

34 Verbetering leefstijl: alcohol en drugsgebruik onder 
jeugd: Betrekt, zoals door de raad in amendement 
uitgesproken, Ooststellingwerf de ouders ook bij 
voorlichting over alcohol/roken en drugs. 
Zo ja, hoe vindt dit plaats en wat is de respons?
Antwoord:
Zie ook vraag 19. Scholen kunnen VNN inzetten voor 
voorlichting aan leerlingen én ouders (ouderavonden). 
Scholen moeten hier zelf initiatief voor nemen. 
Daarnaast is het mogelijk VNN in te zetten op 
casusniveau. Hier worden ouders dan ook bij 
betrokken.

De sportverenigingen zijn bezig met nix onder de 
achttien en gebruiken daarvoor hun leden om 
draagvlak te krijgen. Hiermee ontstaat het gesprek 
over middelen gebruik. In Haulerwijk is hiervoor ook 
VNN ingezet.

In Haulerwijk is bij ‘het betrokken dorp’ alcohol en 
middelen gebruik actief besproken op een speciale 
avond met bewoners (en daarbij ouders). Hierbij zijn 
ongeveer 80 bewoners bereikt. Daarnaast zijn 
ongeveer honderd inwoners bevraagd in persoonlijke 
gesprekken, onder andere over alcohol en drugs. 
Hieruit zijn een stuk of tien verwijzingen gekomen 
voor VNN om dieper in te gaan op middelengebruik.  
Overigens is de bewustwording van ouders sterk 
verbeterd sinds de invoering van de drank en horeca 
wet (van bijna 80% naar 40%) van de ouders die het 
geen probleem vindt dat hun kinderen drinken.

46 WL Programm
a 2

2.4 
Volksgezon
dheid

34 Positieve Gezondheid:
Positieve gezondheid is een onderdeel van Blue Zone, 
hier wordt in OWO verband toch aan gewerkt? Zo ja, 
waarom staat Blue Zone hier niet vermeld?
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Antwoord:
Er wordt niet gewerkt in OWO verband aan een Blue 
Zone. Er zijn trainingen en workshops positieve 
gezondheid gegeven aan gemeentemedewerkers 
(waaronder ook Gebiedsteam), Scala et cetera. De 
volgende stap is samen met onze zorgaanbieders in 
gesprek gaan hoe we hierin integraal samen kunnen 
werken. Dit zou in mei 2020 plaatsvinden maar kon 
vanwege Corona helaas niet doorgaan.

47 WL Programm
a 2

2.4 
Volksgezon
dheid

35 Inwoners weten makkelijker de weg naar preventieve 
interventies te vinden: Wat wordt hier mee bedoelt?
Antwoord:
Men weet eerder waar hulp gevraagd kan worden als 
het niet goed gaat. Welzijn op Recept is daar een 
voorbeeld van (op doorverwijzing van de huisarts 
begeleidt een coach de inwoner naar een bestaande 
activiteit die bijdraagt aan positieve gezondheid van de 
inwoner). Daarnaast vinden mensen digitaal hun weg 
steeds beter. Voor mensen die digitaal minder vaardig 
zijn start de bibliotheek in samenwerking met de 
gemeente en anderen een Informatiepunt Digitale 
Overheid waar bv ouderen, laaggeletterden, maar ook 
mensen die op zoek zijn naar werk, zwakbegaafden of 
mensen die zorg nodig hebben naar toe kunnen en 
waar een medewerker hen helpt de weg te vinden.

48 PvdA Programm
a 2

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

Tabel 35 Een voordeel van €179.000. Heeft het college ook 
gekeken naar organisaties op dit gebied die geld nodig 
hadden? 
Antwoord:
Nee, niet gerelateerd aan dit voordeel, want het betreft 
deels een voordeel op het project Mader in 2019, dat 
we gaan gebruiken om het nieuwe contract met de 
Stichting Mader voor 2020-2024 te bekostigen. 
Daarnaast een voordeel op overheidsparticipatie en 
jeugd, weerbaarheid en jongerenplekken. Zie ook de 
toelichting op pagina 36.

49 GL Programm
a 2

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

Maatschappelij
ke initiatieven 
(jeugd 
weerbaarheid 
en 
jongerenplekke
n)

36 Er is 25.000 euro over. Welke initiatieven zijn niet 
doorgegaan op het gebied van weerbaarheid? Of is er 
een andere verklaring?
Antwoord:
Er zijn geen initiatieven ‘niet doorgegaan’. We 
schuiven het geld door naar 2020 omdat we dit jaar 
aan de slag gaan met de uitwerking van de Visie op 
Samenleven en zo ruimte hebben om initiatieven te 
honoreren.

50 WL Programm
a 3

Thema 3.1.1 
Recreatie en 
Toerisme

Recreatie en 
toerisme

38 U stelt dat de coöperatie Appelscha 3.0 een groep 
ondernemers is, is dit wel correct? 
Antwoord:
Inmiddels heeft de coöperatie bijna 200 
ondernemingen in haar bestand: 13 leden en 180 
ondernemingen die via de VTRBO collectief lid zijn. 
We zien de coöperatie dan ook als groep van 
ondernemers, die het voortouw neemt in, onder 
andere, de toeristische promotie en marketing van 
onze gemeente.
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51 WL Programm
a 3

Thema 3.1.1 
Recreatie en 
Toerisme

Recreatie en 
toerisme

38 Welke kwaliteitsverbeteringen heeft coöperatie 
Appelscha 3.0 in 2019 doorgevoerd waar door de 
aantrekkingskracht van het gebied is vergroot?
Antwoord:
Kwaliteit is uiteindelijk een subjectieve beleving die 
valt of staat met goede samenwerking tussen 
ondernemers en innovatief en creatief 
ondernemerschap. Goede samenwerking is daarbij de 
eerste belangrijke stap.  Het zal u niet onbekend zijn 
dat in Appelscha en in de andere dorpen een erg 
afwachtende houding wordt bespeurd bij 
ondernemers. De coöperatie heeft dit ook op diverse 
momenten al gecommuniceerd. We zien desondanks 
de ontwikkelingen en resultaten in een positieve 
richting gaan, maar we erkennen tegelijkertijd dat dit 
een proces van lange adem is.

52 WL Programm
a 3

Thema 3.1.1 
Recreatie en 
Toerisme

Recreatie en 
toerisme

38 Welke gezamenlijke initiatieven heeft coöperatie 
Appelscha 3.0 opgezet ter verbetering van de beleving 
van het gebied
Antwoord:
We zien positieve ontwikkelingen in de samenwerking 
tussen ondernemers en met diverse toeristische 
organisaties. Ondernemers zoeken elkaar vaker op om 
gezamenlijk arrangementen te maken. De nieuwe 
gezamenlijke website laat al meer samenhang zien 
tussen het aanbod in activiteiten, eten en drinken, 
overnachten etc. Voor Merk Fryslân en Toeristische 
Regiomarketing Zuidoost Friesland (voorheen 
Toeristisch Netwerk Friese Wouden) is de coöperatie 
inmiddels een serieuze partner en een belangrijke 
schakel in de ‘drietrapsraket’ (lokaal – regionaal – 
provinciaal) voor toeristische promotie en marketing. 
De nieuwe gebiedsregisseur zet zich vol in voor het 
betrekken van ondernemers in andere dorpen in onze 
gemeente. Wij vertrouwen erop dat dit alles zich gaat 
uitwerken.

53 WL Programm
a 3

Thema 3.1.1 
Recreatie en 
Toerisme

Recreatie en 
toerisme

39 Inwoners profiteren van meer en divers aanbod 
recreatieve voorzieningen: Kunt u aangeven wat er 
meer en diverser is gerealiseerd in 2019?
Antwoord:
Projecten die zijn gerealiseerd of waar we mee bezig 
zijn, zijn oa.: het opwaarderen van het 
fietsknooppunten netwerk, ontwikkeling van nieuwe 
wandelnetwerk themaroutes, atb en ruiterroutes, 
TOP’s, rustpuntennetwerk en entrees.

54 OB Programm
a 3

Thema 3.1.3 
Werkgelege
nheid

Wat willen we 
bereiken?

39 We willen een visie formuleren om reeds gevestigde 
bedrijven te behouden en nieuwe bedrijven aan te 
trekken. Kunt u aangeven hoever het daarmee staat ? 
Antwoord: 
Dit onderwerp stond niet in de planning van 2019.  We 
maken voor de komende periode de afweging of en 
wanneer hiermee gestart gaat worden.

55 WL Programm
a 3

Thema 3.1.3 
Werkgelege

Wat willen we 
bereiken?

39 Wat willen we bereiken: We willen onze energie richten 
op hier gevestigde bedrijven ; maar ook: we willen een 
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nheid visie formuleren om hier gevestigde bedrijven te 
behouden en nieuwe bedrijven aan te trekken. Dit 
botst, dus 1e bullit kan verwijderd worden, de 
laatstgenoemde benoemt immers het belang van 
beide.
Antwoord: 
‘We begrijpen uw opmerking over de strijdigheid en 
zullen deze passage bij de begroting 2021 aanpassen.’

56 Ter 
Heide

Programm
a 3

Thema 3.1.3 
Werkgelege
nheid

39 Er wordt een senior adviseur economische zaken 
aangesteld. Heb ik wat gemist?
Antwoord:
Hier wordt de medewerker bedoeld die in de plaats 
van de huidige bedrijvencontactfunctionaris komt 
wanneer deze in juni 2020 met pensioen gaat.

57 WL Programm
a 3

Thema 3.1.3 
Werkgelege
nheid

Werkgelegenhei
d

40 Wat hebben we bereikt: Bedrijventerrein Turfsteker 
Haulerwijk is toekomstbestendig: klopt dit wel nu alle 
gronden verkocht zijn?
Antwoord:
Met de ingang gezette ruimtelijke procedures en de 
aanpak van de openbare ruimte kunnen de gevestigde 
bedrijven zich in de toekomst uitstekend ontwikkelen.

58 Ter 
Heide

Programm
a 3

Thema 3.2 
Verkeer, 
wegen en 
groen

40 Enkele jaren terug is een knelpuntenpot wegen 
ingesteld. Bestaat deze pot nog?
Antwoord:
De knelpuntenpot heeft twee jaar bestaan en was 
gevuld met een eenmalig bedrag. De knelpuntenpot 
bestaat inmiddels niet meer.

59 Ter 
Heide

Programm
a 3

Thema 3.2 
Verkeer, 
wegen en 
groen

41 Verkeersveiligheid Appelscha: al iets bekend over de 
ontwikkelingen van dit oude dossier?
Antwoord:
De maatregelen, voortkomend uit het 
verkeersonderzoek, worden meegenomen bij de 
uitvoering van de MOP wegen. Zowel de 1ste Wijk als 
de Mr. Lokstraat staan op de planning voor 
2020/2021.

60 Ter 
Heide

Programm
a 3

Thema 3.3.1 
Milieu 2030 
CO2 
neutraal, 
zonneweide
s

42 Wanneer kunnen we een concept Biodiversiteitsplan 
tegemoet zien?
Antwoord:
De planning is dat dit eind 2020 aan u wordt 
aangeboden. Rond de zomer ontvangt u een 
tussentijdse rapportage over de voortgang. Zie ook 
mededeling 242 van 6 februari 2019.
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61 OB Programm
a 3

Thema 3.3.1 
Milieu 2030 
CO2 
neutraal, 
zonneweide
s

Wat hebben we 
er voor gedaan?

43 Er is tijdens de klimaattop in Groningen (31 okt. 2019) 
een intentieovereenkomst getekend met partijen om 
de haalbaarheid van een conversiefaciliteit voor 
waterstof in Oosterwolde te onderzoeken. Kunt u 
aangeven wat de stand van zaken is en of er al 
concrete afspraken zijn gemaakt?
Antwoord:
Dit proces is in volle gang. Er is door netbeheerder 
Liander een investeringsbeslissing genomen voor een 
Elektrolyser. Daarnaast is GroenLeven met lokale 
partijen in gesprek voor afname van het waterstofgas.

62 OB Programm
a 3

Thema 3.3.2 
Afval

Wat hebben we 
bereikt?

44 Geen aparte inzameling van luier- en 
incontinentiemateriaal. Als Omrin het niet kan of 
willen, gaan we dan met andere partij in zee?
Antwoord: 
Nee. Omrin kan het afval inzamelen, echter er is in 
Nederland maar zeer beperkte verwerkingscapaciteit 
voor gescheiden luier- en incontinentieafval.
Dit zorgt voor veel kosten voor de inzameling en 
tevens dat het vooraf gescheiden materiaal een 
verbrandingsinstallatie ingaat. Dit is onwenselijk. 
Daarom is in 2018 gekozen voor de uitbreiding van de 
Scheidings- en bewerkingsinstallatie met de DANO 
trommel die dit afval kan nascheiden uit ons restafval. 
In beantwoording amendement ³016 (25/9/2018) is 
uitleg gegeven waarom er geen voorstel komt tot 
opstarten van gescheiden inzameling luier- en 
incontinentieafval.

In RV en RB 18-12-2018 is ingestemd met het niet 
opstarten van gescheiden luierinzameling, maar te 
kiezen voor DANO trommel.
 
Bij de behandeling van de begroting 2020 is de vraag 
(38)over luierinzameling beantwoord.

63 Ter 
Heide

Programm
a 3

Thema 3.3.2 
Afval

44 Er komt geen aparte inzameling van luiers. Komt er 
nog een uitleg over de gemaakte afweging over dit 
besluit?
Antwoord:
Omrin kan het afval inzamelen, echter er is in 
Nederland maar zeer beperkte verwerkingscapaciteit 
voor gescheiden luier- en incontinentieafval.
Dit zorgt voor veel kosten voor de inzameling en 
tevens dat het vooraf gescheiden materiaal een 
verbrandingsinstallatie ingaat. Dit is onwenselijk. 
Daarom is in 2020 gekozen voor de uitbreiding van de 
Scheidings- en bewerkingsinstallatie met de DANO 
trommel die dit afval kan nascheiden uit ons restafval. 
In RV tarieven afvalstoffenheffing 2019 (dd. 18-12-
2018) heeft u hiermee ingestemd. Bij RV 
heroverweging Diftar+ is via A#016 deze vraag ook 
beantwoord.

64 GL Programm
a 3

Thema 3.4 
Bouwen en 
wonen

Wat hebben we 
bereikt

45 We lezen in de media dat andere gemeenten meer 
woningbouwvolume hebben gekregen. Kent het 
college hiervan de achtergrond?
Antwoord: 



15

Nr Partij Hoofdstuk 
(tegel)

Paragraaf 
(onderdeel)

Titel
(subonderdeel)

Pag
nr

Vraag

Wij hebben deze berichten ook gelezen en doen 
navraag bij de provincie over de achtergrond ervan. 
Daarnaast hebben wij gedeputeerde Fokkinga 
uitgenodigd om de mogelijkheden op het gebied van 
woningbouw in onze gemeente te bespreken.

65 WL Programm
a 3

Thema 3.4 
Bouwen en 
wonen

Wat willen we 
bereiken

45 Wat willen we bereiken: Er wordt nog steeds ingezet 
op inbreiding voor uitbreiding. In steeds meer dorpen 
is inbreiding niet meer mogelijk, er zijn dorpen die 
niet kunnen inbreiden en dus worden uitgesloten van 
nieuwbouw. Wanneer denkt u iets aan deze 
ongewenste situatie te doen?  
Antwoord:
Dit heeft de volle aandacht en we zijn bezig hiervoor 
oplossingen te bedenken. De uitnodiging van 
gedeputeerde Fokkinga maakt hier onderdeel van uit.

66 Ter 
Heide

Programm
a 3

Thema 3.4 
Bouwen en 
wonen 
(inclusief 
volkshuisves
ting)

45 Hoe verhoudt zich ‘bouwen bouwen bouwen’ tot de 
woonvisie in onze gemeente?
Antwoord:
Er worden op basis van het nieuwe 
woningbouwprogramma (= 361 woningen) 171 meer 
woningen gebouwd dan voorzien in de woonvisie 
(= 190 woningen). 
NB. Via acties van het college is de 
woningbouwvolume eerst verhoogd van 190 naar 239 
en daarna naar 256  woningen. In overleg met de 
provincie is het volume verhoogd naar 305 woningen 
en blijven 56 buiten de telling waardoor het volume 
stijgt naar 361 woningen. Daarna heeft de provincie 
ingestemd met een reservepot van 20 woningen om 
flexibel in te kunnen spelen op nieuwe plannen. 
Het positieve verschil komt daarmee op 191 woningen 
t.o.v. de woonvisie. Ook worden woningen toegevoegd 
door bestemmingswijzigingen (bv (winkel)bedrijf naar 
woning.

67 WL Programm
a 3

Thema 3.4 
Bouwen en 
wonen

Wat heeft de 
inwoner 
daarvan 
gemerkt

46 Wat heeft de inwoner daarvan gemerkt: U spreekt van 
een aantrekkelijke woningvoorraad. Wat vindt u 
aantrekkelijk aan de voorraad als er niets te koop of te 
huur staat in een dorp?
Antwoord:
Het is goed wonen in Ooststellingwerf; ook is er druk 
op de woningvoorraad wat de doorstroming niet ten 
goede komt. Toch worden nieuwe woningen 
toegevoegd zodra de ruimtelijke procedures zijn 
doorlopen. Door de revitalisatie van het 
Haerenkwartier (er zijn 44 woningen gesloopt en 20 
staan leeg in afwachting van sloop en nieuwbouw) is 
er tijdelijk extra druk op de sociale huurvoorraad die 
wegvalt nadat de nieuwe woningen weer vrij komen 
voor bewoning. In Appelscha zijn in 2020 23 nieuwe 
koop- en 32 huur woningen beschikbaar gekomen 
voor de niet-sociale huur.
Wellicht ten overvloede worden de uitleglocaties in 
Donkerbroek, Elsloo en Langedijke onder de aandacht 
gebracht. Daarnaast zijn/komen er o.a. woningen 
beschikbaar op de locaties Sinnesicht te Haulerwijk, 
de Wrongel en Dertien Aprilstraat te Oosterwolde.
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68 OB Programm
a 3

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

Milieu / afval 48 De lasten voor afvalinzameling zijn € 113.000,- hoger 
geweest. De indruk ontstaat dat de kosten 
onevenredig toenemen. Welke maatregelen neemt u 
omdat in te perken?
Antwoord: 
Met invoering van Diftar+ zijn we op de goede weg en 
hebben we al minder kosten voor wat betreft de 
verbrandingsbelasting. We gaan met onze 
inzameldienst onderzoeken waar en hoe we kosten 
kunnen besparen. Hierbij valt bijvoorbeeld te denken 
aan minder vaak restafval inzamelen (drie wekelijks in 
plaats van twee wekelijks).
De kosten op de afvalinzameling via de milieustraat 
zijn moeilijk in te perken, omdat we het gebruik door 
onze inwoners van de milieustraat zoveel mogelijk 
stimuleren.

 69 OB Programm
a 3

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

Milieu / afval 48 We maken ons zorgen over de toekomst van de 
betaalbaarheid van ons afval. Als we de 
vangdoelstellingen halen krijgen we dan een bonus 
van het rijk of zijn we dan het beste jongetje van de 
klas en “goed gedaan”?
Antwoord: 
We krijgen geen bonus. Wel hebben we minder kosten 
voor verbrandingsbelasting bij minder te verbranden 
restafval. Daarnaast draagt het halen van de VANG-
doelstelling bij aan het realiseren van onze 
duurzaamheidsdoelstellingen.

70 Ter 
Heide

Programm
a 3

Toelichting 
belangrijkste 
ontwikkeling
en

48 De financiën rondom de afvalinzamelingen en 
grondleggebouwen vragen een uitgebreidere uitleg. Is 
het college hiertoe bereid?
Antwoord:
Voor afvalinzameling hebben we een eigen begroting, 
waarbij we qua inschatting enerzijds afhankelijk zijn 
van het aanbiedgedrag van onze inwoners en 
anderzijds van de marktwerking qua afvoer en 
verwerking van het aangeboden afval.  
Alle kosten minus opbrengsten moeten worden gedekt 
door de Afvalstoffenheffing. 
De hoogte v/d tarieven afvalstoffenheffing worden op 
basis van de begroting voorgelegd en vastgesteld door 
de gemeenteraad. We kunnen de begroting 
Afvalinzameling en de daarin genoemde bedragen 
zeker toelichten.

71 OB Programm
a 4

Thema 4.1 
Venekoten 
Centrum 
Oosterwold
e

50 Wat is de status van de ontwikkelingen op de hoek van 
de Dertien Aprilstraat – Snellingerdijk?
Antwoord: 
de realisatie wacht met name op de uitspraak van de 
Raad van State. Er zijn echter ook bezwaren gemaakt 
tegen de omgevingsvergunning.

72 Ter 
Heide

Programm
a 4

Thema 4.1 
Venekoten 
Centrum 
Oosterwold
e

50 Hoe is het de stand van zaken van de bouw van de 
nieuwe Lidl?
Antwoord:
Zie beantwoording vraag 71.
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73 Ter 
Heide

Programm
a 4

Thema 4.1 
Venekoten 
Centrum 
Oosterwold
e

50 Wanneer gaan we praten over de herinrichting van de 
Stationsstraat?
Antwoord:
Na realisatie van de nieuwe Lidl.

74 OB Programm
a 4

Thema 4.2 
Masterplan 
regio 
Appelscha

Wat hebben we 
bereikt?

51 3e alinea: N.a.v. uitbrengen adviesnota toeristen 
belasting 2021 t/m/ 2023 door het recreatieschap 
Drenthe, gaat de gemeente met de sector in overleg. 
Heeft dat overleg plaatsgevonden en wat heeft dat 
gesprek (eventueel) opgeleverd?
Antwoord: 
Dit overleg heeft nog niet plaats gevonden omdat het 
overleg i.v.m. de Coronamaatregelen niet door is 
gegaan. Inmiddels heeft het Recreatieschap ook 
besloten het advies een jaar uit te stellen. Nadat het 
advies is besproken/vastgesteld in het AB 
Recreatieschap Drenthe en zodra het mogelijk is om 
weer bijeenkomsten te organiseren bespreken we het 
advies met de sector (Coöperatie Appelscha regio 3.0).

75 GL Programm
a 4

Thema 4.2 
Masterplan 
regio 
Appelscha

Wat hebben we 
bereikt

51 We lezen dat het ‘verhalencentrum’ onze aandacht 
houdt. In de media vernamen we dat dit niet doorgaat. 
Hoe zit dit? 
Antwoord:
Tot voor kort hadden wij contact met een groep 
ondernemers die een plan wilden uitwerken voor dit 
centrum. Zij hadden tot en met afgelopen november 
een optie op het perceel waar dit centrum zou moeten 
verrijzen. Om ons onbekende redenen heeft deze 
groep geen verdere actie ondernomen en de optie 
laten verlopen. Wij moeten als gemeente nu op zoek 
naar nieuwe partners voor de verdere ontwikkeling van 
dit idee.

76 WL Programm
a 4

Thema 4.2 
Masterplan 
regio 
Appelscha

Wat hebben we 
daarvoor 
gedaan?

51 Wat hebben we er voor gedaan. Uw inzet is dat de 
coöperatie het overkoepelend orgaan wordt van 
werkgroepen en verenigingen. Is er sprake van 2 
verschillen de coöperaties ? Zie eerdere vraag  hierover 
in hoofdstuk 3
Antwoord:
Het heeft onze voorkeur om 1 organisatie als 
aanspreekpunt te hebben voor toeristische 
ontwikkeling, promotie en marketing van onze 
gemeente. Dit komt samenwerking, de communicatie, 
de coördinatie en uiteindelijk het succes van toerisme 
en recreatie ten goede.

77 WL Programm
a 4

Thema 4.2 
Masterplan 
regio 
Appelscha

Wat heeft de 
inwoner 
daarvan 
gemerkt? 

51 Wat heeft inwoner er van gemerkt: Kunt u aangeven 
welke betere bewegwijzering en nieuwe 
arrangementen en evenementen door Appelscha regio 
3.0 buiten Appelscha zijn gerealiseerd?
Antwoord:
Zoals eerder gepresenteerd en gecommuniceerd door 
de coöperatie zijn zij, goed en wel, gestart in augustus 
vorig jaar. De eerste belangrijke stap is het verbeteren 
van de samenwerking tussen ondernemers. Dit moet 
uitmonden in nieuwe arrangementen en 
evenementen, ook buiten Appelscha. Wij verwachten 
hier later dit jaar de resultaten van te zien, maar 
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realiseren ons in dit verband ook de beperkingen die 
de corona-maatregelen met zich meebrengen. Wat 
betreft de bewegwijzering is een werkgroep van de 
coöperatie actief, met behulp van een groep 
studenten. Ook hier is beperkte activiteit vanwege de 
corona-crisis.

78 Ter 
Heide

Programm
a 4

Thema 4.2 
Masterplan 
regio 
Appelscha

51 Komt de Provincie rondom de ontwikkeling van de 
recreatie in onze regio nog met geld over de brug 
zoals gesteld door oud- wethouder Jongsma? 
Antwoord:
Met het besluit van u om weer lid te worden van het 
toeristisch netwerk voor Zuidoost Friesland is een 
belangrijke stap gezet om, via dit netwerk, een 
serieuze gesprekspartner te worden voor Merk Fryslân 
en de provincie. We verwachten dat de Regiodeal met 
het Rijk in juli dit jaar gaat worden beklonken. De 
provincie is 1 van de partners in de Regiodeal en 
financiert mee.

79 OB Programm
a 4

Thema 4.3 
Biosintrum

Wat willen we 
bereiken?

52 “We willen dat voor de komst van het Biosintrum 
MBO studenten naar Ooststellingwerfkomen om 
onderwijs te volgen”.
Kunt u de status aangeven en wat is hierin al bereikt.
Antwoord:
MBO-studenten zijn sinds september 2019 gestart 
met diverse projecten in en rondom het Biosintrum. 
Zo hebben studenten van Friese Poort samengewerkt 
met leerlingen van het technasium aan het 
Stellingwerf College voor het ontwerp van een 
biobased brug. Bij de realisatie van deze brug op het 
Ecomuntypark worden wederom MBO-studenten 
betrokken.

Ook hebben de MBO-studenten van Friese Poort het 
terrein rondom het Biosintrum ingemeten zodat 
MBO-studenten van Nordwin College de 
terreininrichting kunnen verzorgen ten behoeve 
bodemproefvlakken en mesocosmossen. 

Daarnaast werken studenten van Friese Poort en 
Friesland College gezamenlijk aan een project voor 
biobased huizen.

Vanuit de diverse projecten in en rondom het 
Biosintrum zijn meerdere leerlijnen bij MBO scholen 
in ontwikkeling, zoals de leerlijn Natuurlijk Bouwen, 
leerlijnen ten behoeve van een waterstof hub, 
opleidingsprojecten voor onderhoudsmonteurs 
elektrolyseapparaten, monteurs- en 
onderhoudsopleidingen voor diverse type 
zonnepanelen, etc.

Tevens hebben we in het Biosintrum wekelijks een 
Atelier Sociaal Domein met HBO studenten vanuit het 
programma Zorgeconomie. Daarin werken we aan een 
vraagstuk rondom Positieve Gezondheid en jongeren. 
Op dit moment zijn we in gesprek met MBO 
onderwijsinstellingen om te onderzoeken hoe zij 
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kunnen aansluiten bij dit Atelier.

80 PvdA Programm
a 4

Thema 4.3 
Biosintrum

52 Heeft de definitieve oplevering van het Biosintrum in 
2019 plaatsgevonden? En is er een proces-verbaal 
opgemaakt met de gebreken?
Antwoord:
Het Biosintrum is op 5 december 2018 voorlopig 
opgeleverd. Het gebouw werd vanaf dat moment in 
gebruik genomen. Na de voorlopige oplevering is de 
onderhoudstermijn van 1 jaar ingegaan. Voor wat 
betreft de eindoplevering is er een onderscheid tussen 
de bouwkundige en installatietechnische oplevering. 
De bouwkundige eindoplevering heeft plaatsgevonden 
op 5 december 2019. Die van de installaties op 5 
februari 2020. Van deze eindopleveringen zijn proces 
verbalen met restpunten opgesteld en ondertekend. 
De restpunten zijn in het eerste kwartaal 2020 naar 
tevredenheid uitgevoerd. Hierna is het bouwproject 
conform de contractuele verplichtingen tussen de 
uitvoerende partijen en opdrachtgever afgesloten.

81 GL Programm
a 4

Thema 4.4 
Participatie

Wat hebben we 
gedaan

52 In november heeft de raad de motie ‘Kracht van de 
jeugd’ aangenomen. Waarom wordt dit hier niet 
genoemd? 
Antwoord:
Omdat hier nog geen concrete acties uit zijn 
voortgekomen. Dit gebeurt in 2020.

82 Ter 
Heide

Programm
a 4

Thema 4.6 
Visie op 
Samenleven

55  De doorontwikkeling van het gebiedsteam komt niet 
van de grond. Is dit een juiste constatering?
Antwoord:
Nee dit is geen juiste constatering. De 
doorontwikkeling van het gebiedsteam is in volle gang. 
Ook tijdens dit corona tijdperk wordt gewerkt aan het 
stroomlijnen van processen, richting gegeven aan de 
rollen en taken binnen het gebiedsteam en wordt er 
gewerkt aan de positionering van het gebiedsteam 
door middel van communicatie. De eerste vernieuwde 
processen zijn al als pilot in werking.

83 OB Programm
a 4

Thema 4.7 
Visie op 
demografisc
he 
ontwikkeling
en

Demografische 
ontwikkelingen

56 Wat is de stand van zaken op dit moment en bij 
tegenvallende resultaten wat gaan we daar aan doen 
om het te veranderen?
Antwoord: 
In 2018 en in 2019 hebben zich meer mensen in onze 
gemeente gevestigd dan er zijn vertrokken, dat is 
positief. Wat ons parten speelt is dat het aantal 
sterfgevallen hoger is dan het aantal geboorten. Dit 
verschil wordt niet altijd gecompenseerd door het 
positieve migratiesaldo. 
Statistisch gezien is het gewenst dat per vrouw meer 
dan 2,1 kind wordt geboren. 
Dat ligt landelijk en ook in onze gemeente onder de 2.

84 GL Programm
a 4

Thema 4.7 
Visie op 
demografisc
he 
ontwikkeling

56 Wanneer kunnen we deze visie verwachten? 
Antwoord:
Daar wordt nog geen uitspraak over gedaan. Door de 
corona is een themaraad over dit onderwerp met 
medewerking van het Fries Sociaal Planbureau 
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en geannuleerd. Zodra u weer fysiek in het gemeentehuis 
mag vergaderen wordt een nieuwe datum gepland 
voor een themaraad.

85 OB Programm
a 4

Thema 4.8 
Glasvezel

56 In de NOS (20 mei jl.) een bericht dat de benodigde 
35 % niet is gehaald. Hoe nu verder?
Antwoord: 
Het beoogde resultaat is mede niet gehaald doordat 
informatie bijeenkomsten niet door zijn gegaan i.v.m. 
de Coronamaatregelen. Het doel van DFM op Glas 
blijft glasvezel voor de hele Mienskip. De 
aanmeldingstermijn wordt verlengd en DFM  gaat met 
de lokale verkopers, plaatselijke belangen en gemeente 
in gesprek om nog betere aanknopingspunten te 
vinden in de kernen waar de aanmeldingen het laagst 
waren.

86 Ter 
Heide

Programm
a 4

56 Hoe staat het met aangekondigde onderzoek naar het 
accommodatiebeleid?
Antwoord:
Er zijn gesprekken gevoerd met onderzoeksbureaus 
over het beleid. Deze bureaus hebben een plan van 
aanpak gemaakt voor onderzoek en advisering. 
Aanbesteding van de opdracht zal binnenkort 
plaatsvinden.

87 Ter 
Heide

Programm
a 5

Thema 5.1 
Openbare 
orde en 
veiligheid

58 Komt er nog actie rondom de geplande verbetering 
van de veiligheid rondom de scholen?
Antwoord:
Voor het verbeteren van de verkeerssituatie bij scholen 
(tut en d’r ut) is onderzoek gedaan. De lasten hiervan 
zijn naar verwachting € 320.000. Bij ‘Samen 
Waarmaken’ (nov 2019) hebben we aangegeven dat 
we geen voorstel doen om deze ambitie te realiseren.    

88 OB Programm
a 6

Thema 6.1 
Bestuur

Wat hebben we 
bereikt?

60 OWO-samenwerking.
In 2019zijn we gestart met ontwikkelen van een visie 
op samenwerken enz.
Kunt u aangeven of er al vorderingen zijn gemaakt?
Wanneer kan de raad de ontwikkelde OWO-visie 
verwachten? 
Antwoord:
Ja, er zijn vorderingen gemaakt. Binnenkort wordt u 
over de ontwikkelingen rondom de samenwerking en 
OWO visie verder geïnformeerd.

89 Ter 
Heide

Programm
a 6

Thema 6.1 
Bestuur

61 Is het niet van belang om energie te steken in de 
constante botsingen tussen college en raad over 
kaderstelling, uitvoering en controle?
Antwoord:
Wij willen zeker energie steken in de relatie met u. De 
moeilijke periode waar we in verkeren en die volgt 
vraagt veel energie van raad en college.  

90 Ter 
Heide

Programm
a 6

62 Vorig jaar is er een legesonderzoek aangekondigd. Wat 
is de reden voor de opgetreden vertraging?
Antwoord:
Het onderzoek is niet uitgevoerd in verband met de 
opgave rondom ‘Samen Waarmaken’. In de begroting 
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2020 hebben we aangekondigd dat we daar dit jaar 
mee aan de slag gaan. Het staat gepland voor de 
tweede helft van 2020. 

91 GL Programm
a 6

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

college B&W 65 Hoe is het mogelijk, dat ze grote uitgave is gemist? 
Hoe wordt dit in de toekomst voorkomen?
Antwoord:
Voor de pensioenverplichtingen wethouders en 
voormalige wethouders moeten wij op grond van het 
BBV een voorziening vormen. Daarmee is zichtbaar 
voor welk bedrag oud- en zittende wethouders 
pensioen hebben opgebouwd. Ieder jaar bij het 
opmaken van de jaarrekening wordt de hoogte van de 
voorziening opnieuw bepaald. Dit is gebaseerd op 
actuariële waardeberekeningen van Raet. Een 
belangrijk onderdeel in deze berekening is de 
rekenrente. Hoe lager de rekenrente, hoe hoger de 
omvang van de voorziening moet zijn. 

Rekenvoorbeeld om te laten zien wat de rente doet: als 
we volgend jaar € 110 aan pensioen moeten uitkeren, 
moet de hoogte van de voorziening bij een rekenrente 
van 2% nu bijna € 108 zijn (€108*1,02=€110). Bij een 
rekenrente van 10% moet de hoogte van de 
voorziening nu € 100 zijn (€100*1,10=€110). 

Lagere rekenrentes zorgen er dus voor dat de omvang 
van de voorziening hoger moet zijn. Bij het opmaken 
van de jaarrekening 2018 was de rekenrente 1,577%. 
Nu bij het opmaken van de jaarrekening 2019 is de 
rekenrente 0,29%. Dit zorgt voor een groot nadeel. 

De dotatie aan de voorziening lopende 
pensioenverplichtingen bestuurders is jaarlijks 
€ 25.000. De dotatie aan de voorziening 
pensioenverplichting voormalige en huidige 
wethouders is jaarlijks € 50.000. Deze bedragen zijn 
structureel opgenomen in de begroting.

92 Ter 
Heide

Programm
a 6

Toelichting 
belangrijkste 
afwijkingen

65 Het grote nadeel bij het hoofd B&W vraagt om ander 
uitleg lukt dat?
Antwoord:
Zie het antwoord op vraag 91. 

93 GL Paragraaf 
1

Ontwikkelin
gen

Afvalstoffen- en 
rioolheffing

69 Heeft het wetsvoorstel, indien aangenomen door de 
Eerste – en Tweede Kamer der Statengeneraal in 
invloed op onze gemeente? Zo ja, welke? 
Antwoord:
Het wetsvoorstel ligt nog steeds ter behandeling aan 
de 2e kamer voor. Mocht het wetsvoorstel 
daadwerkelijk wet worden, dan heeft dit tot gevolg dat 
de gemeente geen rioolheffing meer mag opleggen 
aan eigenaren en de volledige heffing moet opleggen 
aan de gebruikers van de riolering.
Voor wat betreft de afvalstoffenheffing verandert er 
weinig. Nu “kan” de gemeente een afvalstoffenheffing 
opleggen. In het wetsvoorstel staat dat de gemeente 
het “moet” doen. Beide heffingen moeten volgens het 
voorstel een dekkingsgraad hebben van minimaal 80% 
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en maximaal 100%.
De financiële gevolgen voor onze inwoners worden 
uitgewerkt op het moment dat de wet (eventueel) 
daadwerkelijk is aangenomen.

94 Ter 
Heide

Paragraaf 
1

Ontwikkelin
gen

69 WOZ naar inhoud en WOZ naar gebruiksoppervlakte. 
Wat is het verschil en voor wie is dat een voor- of een 
nadeel?
Antwoord:
De taxatie van woningen gaat per 2022 plaatsvinden 
op de gebruiksoppervlakte van de woning. Voor de 
taxatie zal het geen verschil maken aangezien de WOZ 
waarden worden bepaald door de verkochte woningen, 
dus de marktwerking. Voordeel: voor diverse 
doeleinden is de grootte van woningen van belang. Zo 
gebruiken makelaars de gebruiksoppervlakte van 
woningen voor de aanbieding op de markt en 
gebruiken Nederlandse gemeenten de 
gebruiksoppervlakte van woningen voor de 
Basisregistraties Adressen en Gebouwen (BAG). 
Daarnaast worden de gebruiksoppervlakte van 
woningen gebruikt voor taxaties, onder andere voor de 
hypotheekverstrekking van woningen en voor de 
taxaties in het kader van de Wet WOZ. 
We gaan dan allemaal uit van dezelfde gegevens, 
waardoor er éénduidigheid is voor en naar de burger.
Nadeel: geen.

95 Ter 
Heide

Paragraaf 
2

Overzicht 
Risico’s

75 Vergeleken met enige jaren geleden is  het benodigde 
weerstandsvermogen drastisch afgenomen. Hoe komt 
dat? En kan er een vertrouwelijk overzicht worden 
gegeven van de nog lopende procedures?
Antwoord:
Dit komt voornamelijk doordat er een grote 
gerechtelijke procedure liep. Deze procedure is 
beëindigd. Dit is voor het eerst in de jaarstukken 2017 
verwerkt. Het vertrouwelijke overzicht wordt 
beschikbaar gesteld. 
De berekening van het benodigde 
weerstandsvermogen is een momentopname en 
gebaseerd op het bijgaande vertrouwelijke overzicht 
van 31 januari 2020. Inmiddels zijn er al bij diverse 
procedures uitspraken.

96 PvdA Paragraaf 
2

Weerstands
vermogen  
en 
risicobeheer
sing

Tabel risico’s 77 Is de conclusie juist dat scholen geen huur betalen 
voor leegstaande lokalen? De lege ruimtes zijn dan te 
benutten voor andere activiteiten?
Antwoord: 
De scholen betalen voor lokalen die ze in gebruik 
hebben. In Haulerwijk (de Samensprong) zijn twee 
van de vier leegstaande lokalen verhuurd aan de 
kinderopvang Kidscasa.

97 GL Paragraaf 
2

Risico’s Risico’s sociaal 
domein

78 Er worden meerdere risico’s aangegeven. Tekstueel 
lijkt het er op dat dit forse financiële risico’s behelst. 
Waarom wordt dit toch op PM getaxeerd? 
Antwoord:
De risico’s die we op geld konden zetten zijn ook 
financieel in de begroting verwerkt (o.a. hogere lasten 
jeugdhulp). De risico’s die er nu staan zijn vooralsnog 
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erg lastig op geld te zetten (oa. omdat de 
zorgconsumptie altijd anders kan zijn dan verwacht).

98 PvdA Paragraaf 
2

Risico’s 
sociaal 
domein

79 Aanzuigende werking van het abonnementstarief. Is 
daar al sprake van?
Antwoord: 
Landelijke trend is dat de invoering van het 
abonnementstarief een forse aanzuigende werking 
heeft, met name op hulp bij het huishouden. Ook (of 
juist) vanuit de hogere inkomens. We zien bij ons op 
onderdelen een stijging van het aantal Wmo 
gerechtigden. Bijvoorbeeld vervoer, 2018 808 
deelnemers 2019 935 deelnemers. Of hulp bij het 
huishouden 
2018 619 cliënten 
2019 742 cliënten. Dat zal deels aan het tarief maar 
ook aan de ouder wordende bevolking liggen.

99 GL Paragraaf 
2

Financiële 
kengetallen: 
Beoordeling 
onderlinge 
verhoudinge
n

Solvabiliteit 80 Uit de tabel blijkt dat de solvabiliteit met 7 
procentpunt is afgenomen. Is het, met behoud van 
beleid, te verwachten dat deze daling door blijft 
zetten? 
Antwoord: 
Niet in deze mate. Jaarlijks presenteren we in de 
begroting een geprognosticeerde balans en daarmee 
ook de kengetallen meerjarig. Onderstaande staat in 
de begroting 2020:
2020: 31%
2021: 30%
2022: 29%
2023: 31%

100 GL Paragraaf 
2

Wegen, 
kunstwerken 
en 
verlichting

Openbare 
verlichting

82 Hoe ver zijn we met het omzetten van traditionele 
verlichting naar LED-verlichting? Hoe zijn de 
ervaringen hier mee? 
Antwoord: 
Dit loopt volgens planning. In 2018 en 2019 zijn reeds 
2320 stuks traditionele openbare verlichtingen 
vervangen voor LED verlichting. Bij de start van het 
project waren er 3644 stuks openbare verlichting (ca. 
80% van het totaal) nog voorzien van traditionele 
verlichting. De nog uit te voeren vervangingen, incl. de 
benodigde mastvervangingen, worden conform 
planning uitgevoerd in 2020, 2021 en 2022. 
De ervaringen zijn positief. Het andere type licht 
vraagt her en der wel gewenning.

101 PvdA Paragraaf 
5

Bedrijfsvoeri
ng

HRM 89 Kwaliteit van de schriftelijke advisering deze zou 
beging 2020 afgerond zijn. Dat is nu. Wat is de stand 
van zaken?
Antwoord:
De kwaliteit van de schriftelijke advisering is een punt 
dat voortdurend onze aandacht heeft. We gaan in 2020 
daarom verder met een vervolgtraject.

102 PvdA Paragraaf 
6

Verbonden 
partijen

Veiligheidsregio 94 Om een beter inzicht te krijgen in de kosten zou de 
PvdA de bijdragen vernoemd onder financieel belang 
graag in een grafiek willen hebben vanaf 2000 en dan 
de bijdrage per burger aan de diverse GRen
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Antwoord:
In overleg met PvdA is afgesproken dat 2016 t/m 2020 
inzichtelijk wordt gemaakt voor alle GRen. Zie bijlage. 
Dit is een financieel overzicht. Het verhaal achter de 
cijfers, bijvoorbeeld dat taken zijn overgegaan naar de 
GR of dat wij als gemeente voor bepaalde lasten 
gecompenseerd zijn door het rijk, is niet toegevoegd.

103 PvdA Paragraaf 
6

Verbonden 
partijen

FUMO 96 Aan de buitenkant lijkt de FUMO wat in rustiger 
vaarwater te zitten. Hoe is de situatie nu?
Antwoord:
Door de FUMO wordt hard gewerkt aan het verbeteren 
van de bedrijfsvoering als kennisorganisatie. Diverse 
onderwerpen worden actief opgepakt in samenspraak 
met de deelnemers. Vanuit Ooststellingwerf wordt de 
samenwerking gezocht in OWO-verband, waarbij een 
positieve opstelling richting FUMO is. Het beeld dat 
de FUMO in rustiger vaarwater zit wordt gedeeld.

104 Ter 
Heide

Paragraaf 
9 

106 Hoe staat het met de mogelijkheden voor windenergie 
in Ooststellingwerf?
Antwoord:
Als alles volgens planning loopt stelt Provinciale 
Staten van Fryslân op 17 juni de reactienota over 
windenergie vast, waarin de mogelijkheid is 
opgenomen om onder voorwaarden windmolens tot 
een ashoogte van 15 meter mogelijk te maken bij 
agrarische bedrijven. Daarna kan gemeentelijk beleid 
worden opgesteld. 
De gemeente heeft herhaaldelijk bij de provincie 
aangegeven dat de gemeente Ooststellingwerf een 
verruiming van de mogelijkheden voor windenergie 
voor staat.

105 Ter 
Heide

Paragraaf 
9

106 Is de term versnellingsagenda nog steeds actueel?
Antwoord:
Nog wel. In het programmaplan zullen de 
onderwerpen van de versnellingsagenda worden 
opgenomen. 

106 PvdA Waarderin
gsgrondsla
gen

Afschrijving
stermijnen

113 Als gronden/terreinen significant in waarde stijgen 
hoe werkt deze regeling dan?
Antwoord:
Gronden en terreinen (dus geen gronden die in 
bouwexploitatie zijn) moeten worden gewaardeerd 
tegen marktwaarde op basis van de op dat moment 
geldende bestemming. Onze huidige gronden en 
terreinen hebben niet de bestemming actieve 
bouwgrond, dus de waardering is gebaseerd op de 
landbouwwaarde. Herwaarderingen van gronden en 
terreinen is op grond van het BBV niet toegestaan.

107 GL Toelichtin
g op de 
balans – 
activa

Financiële 
vaste activa

Deelnemingen 118 Heeft het voor de gemeente meerwaarde om de 
aandelen Enexis te behouden? 
Antwoord: 
De kop is niet juist. De aandelen Enexis zijn in 2009 
verkocht. Als gevolg van de verkoop hebben wij 
aandelen (net als de andere voormalige 
aandeelhouders Enexis) in vier vennootschappen die 
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zijn opgericht (verplicht) na de verkoop. Overigens 
zijn de laatste berichten dat de vennootschappen op 
korte termijn (2020/2021) worden ontbonden. 
Daarmee eindigt ook ons aandeelhouderschap.

108 GL Gebeurtenissen 
na balansdatum

124 Compliment hiervoor richting de organisatie. Uw werk 
wordt door ons zeer gewaardeerd. 
Antwoord: 
Bedankt!

109 GL Bijlagen Beleidsindic
atoren

Veiligheid: 
Verwijzingen 
naar HALT

152 In Nederland neemt het aantal verwijzingen naar Halt 
af, in Fryslân blijft het stabiel. In onze gemeente neemt 
het juist toe, al zitten we nog onder het landelijke 
gemiddelde. Wat is hiervoor de verklaring? 
Antwoord:
Na onderzoek waarom in Ooststellingwerf de cijfers 
laag waren, bleek dat de aanmeldprocedure bij 
sommige partijen niet duidelijk was. Nadat dit is 
verduidelijkt zien we dit dus ook in de cijfers terug.

110 GL Bijlagen Beleidsindic
atoren

Economie: 
Banen

152 Betreft dit het aantal banen in de gemeente 
Ooststellingwerf of het aantal banen dat 
Ooststellingwerfers hebben? 
Antwoord: 
Het aantal banen in de gemeente Ooststellingwerf.

111 PvdA Bijlagen Beleidsindic
atoren

152 Ooststellingwerf zit boven het landelijk gemiddelde 
v.w.b. aantal bedrijven. Echter ver onder het landelijk 
gemiddelde van het aantal werknemers. Is dit alleen te 
wijten aan het aantal werknemers per onderneming?
Antwoord:
De werkgelegenheidscijfers van Ooststellingwerf zijn 
vergelijkbaar met die van Weststellingwerf en 
Opsterland (bron: CBS).

De Friese arbeidsmarkt is niet vergelijkbaar met de 
rest van Nederland, zie ook de analyse van het Fries 
Sociaal Planbureau van maart 2020 ‘Van uitkering naar 
werk: kijk ook naar de regionale arbeidsmarkt’

https://www.fsp.nl/nieuws/van-uitkering-naar-werk-
kijk-ook-naar-de-regionale-arbeidsmarkt/

NOTA RESERVES EN VOORZIENINGEN
112 Ter 

Heide
Nota reserves 
en 
voorzieningen

Kan het saldo van de reserve werkgelegenheid en leefbaarheid niet 
ingezet worden voor een noodfonds corona?
Antwoord:
U refereert naar het onderdeel ondersteuning werkgelegenheid en 
leefbaarheid (€ 113.127) wat in de algemene reserve is opgenomen. In 
het door ons toegezegde onderzoek naar het noodfonds wordt ook 
het onderdeel dekking uitgewerkt. Daarbij vinden wij het van belang, 
conform de gebruikelijke werkwijze, eerst te besluiten over het wel of 
niet beschikbaar houden van een bedrag (met een bepaald doel) in de 
reserve, en daarna te besluiten over de besteding van het eventueel 
vrijgekomen bedrag.

113 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 

Waarom zijn er nog geen stappen gezet voor het inschakelen voor een 
subsidioloog?

https://www.fsp.nl/nieuws/van-uitkering-naar-werk-kijk-ook-naar-de-regionale-arbeidsmarkt/
https://www.fsp.nl/nieuws/van-uitkering-naar-werk-kijk-ook-naar-de-regionale-arbeidsmarkt/
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voorzieningen Antwoord:
Hiervoor zijn 2 redenen, de inhuur van de subsidioloog was bedoeld 
om onze begrotingen te screenen op subsidiabele projecten. Dit 
willen we doen op de conceptbegroting 2021. 
De tweede reden is dat we inmiddels fors ingezet hebben op het 
verkrijgen van subsidie via de Regiodeal. Daar vindt veel inzet op 
plaats. Die inzet kan dus niet benut worden om uitzoekwerk te doen 
voor de subsidioloog. 
Tenslotte wordt in owo verband nagedacht of er niet een subsidioloog 
kan worden aangesteld voor drie gemeenten.

114 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 
voorzieningen

Welke voormalige niegg-gronden zijn onderdeel van de materiele 
vaste activa? En welke stille reserves gaan hiermee gepaard?
Antwoord:
Zie bijlage voor de voormalige NIEGG gronden. De boekwaarde van 
deze gronden bedraagt € 620.453,84. De waardering is 
overeenkomstig de landbouwwaarde ten tijde van de afwaarderen van 
€ 3,50 per m2. Alleen als de gronden bijvoorbeeld worden ingebracht 
bij een actief bouwcomplex of gewoon worden verkocht is er sprake 
een opbrengst. Als bijvoorbeeld deze gronden worden verkocht tegen 
een landbouwwaarde van € 5 per m2, dan is de meeropbrengst bijna 
€ 380.000. Herwaarderen tussentijds is niet toegestaan.

115 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 
voorzieningen

Tot wanneer blijft de reserve lastenverlichting nog in stand?
Antwoord:
Bij hetzelfde scheidingsgedrag als 2019 zal in 2020 een onttrekking 
aan de reserve van € 323.000 nodig zijn (primitief begroot was 
€ 110.000). Dit zorgt ervoor dat de stand van de reserve aan het eind 
van 2020 nog maar € 70.000 is. Voor 2020 en 2021 en verder 
onderzoeken wij de mogelijkheden om de baten en lasten van afval 
weer in evenwicht te brengen en leggen deze bij de begroting 2021 
aan u voor.

116 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 
voorzieningen

Waarom betrekt het college €1,6 miljoen precarioheffing bij de 
voorjaarsnota? Is dat niet in strijd met de regels dan wel zeer 
ongebruikelijk?
Antwoord:
De € 1,6 miljoen betreft de begrote reservering in de jaren 2020 en 
2021. Wij vinden dat het juister is, omdat het hier de jaren 2020 en 
2021 betreft, dat dan deze vervallen reservering wordt betrokken bij de 
voorjaarsrapportage 2020. Dit is niet in strijd met de regels en ook 
niet ongebruikelijk.

117 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 
voorzieningen

Het zicht op wat wel of niet valt onder de reserves strategische 
projecten ben ik volledig kwijt geraakt. Kan het college licht in de 
duisternis scheppen?
Antwoord:
Onder de reserves strategische projecten vallen vanaf 2019 nog de 
volgende projecten: 
 Masterplan Regio Appelscha (2019 € 210 K, 2020 € 190K),
 wijkvernieuwing Haerenkwartier (2020 € 2 miljoen), 
 fietsroute Oldeberkoop-Makkinga (2019 € 200K), 
 fiets- en voetgangsbrug Molenwijk te Oosterwolde (2020 € 350K), 
 recreatief fietspaden netwerk* (2021 € 516K). 
Na dekking van deze projecten resteert er een saldo van € 46K.

*Schansmeerweg Donkerbroek, Linde traject (Bovenweg-Linde), Linde 
traject (Linde-Bekhof). Zie ook bijlage.

118 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 

Oud wethouder Van Esch heeft rondom de verbouwing van het 
gezondheidscentrum toegezegd om aan te tonen dat dit miljoen 
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voorzieningen daarvoor nodig was om de cliënten beter te kunnen bedienen. Zo’n 
stuk hebben we nooit gekregen. Komt dat nog? 
Antwoord:
In januari 2018 is de bouwopdracht beëindigd en geëvalueerd. In het 
evaluatiedocument staat aangegeven welke activiteiten zijn verricht in 
het kader van de bouwopdracht. Kortheidshalve verwijzen wij u naar 
dit document.

119 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 
voorzieningen

Is er inmiddels een communicatieplan gereed voor het gebiedsteam?
Antwoord:
Omdat het contract met de Vraagwijzer afloopt en omdat het 
wenselijk is de website van Het Gebiedsteam op de gemeentelijke site 
te hebben, hebben we ervoor gekozen om wel alvast met het maken 
van een nieuwe site voor het Gebiedsteam te starten. En daarvoor niet 
te wachten op de totale positionering van het Gebiedsteam. Natuurlijk 
zou dat wel het meest ideaal zijn maar soms krijgt praktijk voorrang 
op ‘hoe het theoretisch juist is’. Per 1 juli gaat de informatie over het 
gebiedsteam via onze gemeentelijke site live. Daarnaast wordt 
gewerkt aan de communicatie-strategie voor de positionering van het 
gebiedsteam.

120 Ter 
Heide

Nota reserves 
en 
voorzieningen

Waarom is de verplichting tot het vormen van een voorziening 
bodemsanering niet opgenomen bij het teruggenomen raadsvoorstel 
rond een eventuele nieuwbouw van de gemeenteberg?
Antwoord:
Wij zijn er op gewezen bij het opstellen van de jaarstukken dat bij het 
constateren van een bodemverontreiniging het verplicht is, op basis 
van de voorschriften, hiervoor een verplichting (voorziening) op te 
nemen. Het is daarnaast een verzoek geweest vanuit de 
raadscommissie om de kosten van de bodemsanering van de 
dislocaties te splitsen van de vernieuwbouw van de gemeentewerf.

121 OB Nota res. / 
voorzieningen

Voorziening 
Riolering

39 Er komt een stresstest (nog uit 2016) We gaan er van uit voor de 
presentatie van het nieuwe PRP ?
Antwoord: 
Vanuit het genoemde totale budget is de Friese klimaatstresstest 
uitgevoerd. De resultaten hiervan zijn op meerdere momenten, onder 
andere tijdens de themaraad op 5 november 2019, met u gedeeld. 
Nogmaals voor de duidelijkheid: de resultaten zijn terug te vinden via 
www.frieseklimaatatlas.nl. 
Het restant van het budget is gebruikt om (naar aanleiding van de 
resultaten van de stresstest) de Factsheets Klimaatadaptatie op te 
stellen. De afrekening hiervan vindt dit jaar plaats. De Factsheets zijn 
onderdeel van het concept GRP 2020 – 2024, te zien via: 
https://ooststellingwerf.buro210.com/speerpunten/klimaatbestendig/

https://ooststellingwerf.buro210.com/speerpunten/klimaatbestendig/

